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Protesty proti jadernému úložišti  
u Chanovic  

Téměř 150 lidí se 3. ledna zúčastnilo pro-
testního pochodu územím, kde by mohlo být 
zbudované úložiště jaderného odpadu. Pochod 
zorganizovala radnice obce Chanovice. Na 
desetikilometrové trase si prohlédli 190hekta-
rovou lokalitu, kde by podle plánů státu hlu-
binná skládka radioaktivního odpadu mohlo 
vzniknout. Oblast mezi Chanovicemi a Pa-
čejovem patří k pěti lokalitám, které v ČR 
vytipovala Správa úložišť radioaktivních od-
padů (SÚRAO). Akce měla podpořit jedno-
značný nesouhlas s úložištěm všech 14 dotče-
ných obcí. Měla také ukázat do jak cenné 
oblasti, v těsné blízkosti Šumavy, plánuje 
SÚRAO odpad z jaderných elektráren ukládat.  

Plzeňská teplárenská spálí kaly  
z čistírny  

Plzeňská teplárenská (PT) začne spalovat 
kromě uhlí a dřevních štěpků také kaly z měst-
ské čistírny odpadních vod. Zkoušky budou 
ukončeny v únoru 2004 a od pololetí bude 
nové palivo přidáváno k sokolovskému hnědé-
mu uhlí. Výhřevnost vysušeného odpadu je 
přitom s uhlím srovnatelná.  

Mladá Boleslav vyhlásí soutěž  
na likvidaci odpadu  

Magistrát v Mladé Boleslavi chce vyhlásit 
veřejnou obchodní soutěž na zakázky, které se 
týkají likvidace odpadu, zimní údržby i údržby 
veřejné zeleně. Město totiž v minulosti čelilo 
kritice kvůli tomu, že tyto zakázky zadává bez 
výběrového řízení firmě Compag, ve které 
drží devětačtyřicetiprocentní podíl. Výsledky 
soutěže by měla podle zákona posuzovat vlád-
ní komise. V následujících 10 letech by totiž 
objem městských zakázek pro tuto firmu měl 
dosahovat asi 600 milionů korun. 

Obyvatelé Kolína zaplatí víc za 
svoz odpadu  

Obyvatelé Kolína v příštím roce zaplatí víc 
za svoz odpadu. Radní totiž schválili zvýšení 
poplatku z 360 korun na 408 korun na obyva-

 
 

(Pokračování na straně 2) 

Krátce 

Kraje kritizují nařízení vlády, podle něhož 
stát už nebude ze svých financí podporovat 
výstavbu nových spaloven a skládek. Na rozdíl 
od ministerstva životního prostředí, které návrh 
prosadilo, je řada regionálních politiků pře-
svědčena, že spalování a skládkování je dobrou 
a méně nákladnou metodou likvidace odpadu 
než jeho recyklace.  

Podle státního odpadového plánu by ale měla 
recyklace v roce 2010 zahrnout 50 % komunál-
ního odpadu. Nyní se ho recykluje zhruba osm 
procent. Už při schvalování státního odpadové-
ho plánu byli proti návrhu například představi-
telé Královéhradeckého a Pardubického kraje, 
plánují totiž výstavbu spalovny v areálu elekt-
rárny Opatovice. Kvůli nařízení budou muset 
od záměru ustoupit, nebo celou stavbu zaplatit 
sami.  

Zástupcům krajů, kteří se zúčastnili semináře 
v budově Senátu, se nelíbí ani termín, do které-
ho mají podle zákona o odpadech sestavit 
vlastní plány hospodaření s odpady. Hotovy by 
měly být do poloviny příštího roku, zatím jich 

ministerstvo životního prostředí posoudilo pět, 
dalších pět na vyjádření čeká, zbývající kraje 
teprve připravují. "Mantinely jsou dány a ne 
všechny reakce jsou negativní. Objevují se 
nové technologie zpracování odpadů a některé 
kraje je chtějí využít," řekla organizátorka 
semináře, senátorka Jitka Seitlová.  

Ta reagovala například na výtku, že kraje 
nedostaly na zpracování plánu dost času a ne-
mohly se podílet na vytvoření plánu státního. 
Ministerstvo sice chtělo, aby kraje své plány 
navrhly jako první, ale senátoři kvůli časové 
tísni postup obrátili. To ale podle zástupců 
ministerstva neznamená, že státní plán nebyl 
projednán se všemi zainteresovanými stranami.  

S koncepcí prosazenou ministrem Ambro-
zkem jsou ale spokojeny ekologické nevládní 
organizace. Líbí se jim, že plán výslovně počí-
tá s razantním zvýšením recyklace.  

Produkce odpadu v ČR v roce 2000 dosáhla 
téměř 44 milionů tun, což bylo zhruba o dva 
miliony tun více než v roce 1999. Přes 92 % 
odpadů pocházelo z podniků.  

Krajům vadí, že stát nechce platit spalovny a skládky  

Novela zákona o odpa-
dech měla začít platit od  
ledna, ale její projedná-
vání bylo odloženo na 
únor. Myslím, že zde 
silně vstoupí do hry 
evropský faktor - nove-
lu potřebujeme k trans-
pozici příslušných ev-
ropských směrnic a 

myslím, že má velkou šanci sněmovnou projít.  
Sněmovna je zahlcena desítkami návrhů 

vládních i poslaneckých a některé zákony zde 
leží velmi dlouho. Novela zákona o odpadech 
se navíc stala předmětem sporů, protože po-
slanci, kteří reprezentují zájmy dovozců, zvláš-
tě aut na náhradní díly, činili určité potíže. 
Nakonec jsme souhlasili s tím, že výbor pro 
životní prostředí  bude novelu ještě podrobně 
posuzovat, protože do vlády už se připravuje 
směrnice o elektroodpadu. Pro nás je základní, 
abychom měli transpozici evropské směrnice o 
vozidlech s ukončenou životností do 1. května 
2004. Není tedy podstatné, zda zákon bude 
platit od ledna či od března. Doufám, že novelu 
schválí v únoru Poslanecká sněmovna a od 
května že bude platit.  

Problém u  zákonů, které mají širší dopad, je 
v tom, že jakmile se otevřou třeba kvůli trans-

pozici evropské směrnice (naše novela se týká 
převážně autovraků), tak samozřejmě přijde 
řada zájmových skupin, které poslance ovliv-
ňují. Dostávají se tam pak otázky typu, jak to 
bude se zpětným odběrem,  co ledničky, co 
pneumatiky, a spousta různých dalších 
»zlepšovacích« návrhů. Návrhů se sejdou de-
sítky a jejich vypořádání dlouho trvá. Výbor je 
zavalen prací, a tak zákon stále odkládá... To je 
důvod, proč se tento zákon zdržel. Pozměňova-
cí návrhy jsou již ale vypořádány a přijetí no-
vely by nemělo nic bránit. Pak nás čeká ještě 
diskuse o elektroodpadu, a ta bude ještě těžší, 
protože zde existuje ještě víc zájmových sku-
pin.  

Za  obecný neúspěch bych označil určitou 
radikalizaci Poslanecké sněmovny, především 
lidí kolem hospodářského a zemědělského 
výboru, vůči ochraně životního prostředí. Od-
ráží se v takových hlasováních jako je třeba 
vynětí části toku Labe z režimu ochrany příro-
dy. To ale není  jen otázka ministerstva,  jde 
spíš o náladu společnosti.     

 
-  j p  -   

(Výběr z rozhovoru s ministrem  životního 
prostředí Liborem Ambrozkem, který vyjde v 
únorovém čísle časopisu Odpady) 

Přijetí novely zákona by nemělo nic bránit 
Editorial 
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tele a rok, řekl místostarosta Jiří Buřič. Město 
se tak snažilo do ceny promítnout růst nákla-
dů, který s sebou přinese zvýšení daně z přida-
né hodnoty, dodal. Náklady na svoz komunál-
ního odpadu se pohybují  kolem 530 korun na 
občana a rok. Město ale každému občanovi na 
likvidaci odpadu přispívá 122 korunami.  

Kojenci v Táboře bez poplatků  
za svoz komunálního odpadu  

Děti do jednoho roku věku nebudou muset v 
letošním roce v Táboře platit za odpady. Rodi-
če tak na jedno dítě ušetří 432 korun, které by 
jinak putovaly do městské kasy. Městští zastu-
pitelé rozhodli zvýšit poplatek za svoz odpadu 
o korunu měsíčně ze současných 420 korun na 
432 korun ročně.  

Státy EU musí aktivněji zajišťovat 
snižování emisí  

Evropská unie nesplní své cíle týkající se 
snížení objemu emisí podle Kjótského proto-
kolu z roku 1997, nezavedou-li členské státy 
další opatření a zásady změřené na snižování 
emisí skleníkových plynů. K tomuto závěru 
dospěla postupová zpráva, kterou přijala Ev-
ropská komise. Podle zprávy se trend snižová-
ní emisí, započatý v roce 1990, v letech 2000 
a 2001 obrátil na druhou stranu.  

Ekologická sdružení a obce se  
spojily v boji s toxickými látkami  

V Praze vznikla v polovině prosince celo-
státní síť neziskových organizací a místních 
samospráv. Jejich zástupci chtějí zabránit 
úniku toxických látek do životního prostředí a 
docílit toho, aby tyto látky nebyly likvidovány 
ve spalovnách, ale jiným způsobem. Zástupci 
nově vzniklé platformy budou usilovat i o to, 
aby stát kladl větší důraz na prevenci úniků 
nebezpečných látek, jako jsou polychlorované 
bifenyly, dioxiny nebo DDT.  

Ekologické služby pro MJG zajistí 
sdružení MikroChem LKT a A.S.A.  

Veškeré ekologické služby pro společnosti 
strojírenské skupiny Motor Jikov Group 
(MJG) zajišťuje od začátku letošního roku 
sdružení firem MikroChem LKT a A.S.A. 
Vedení MJG od centralizace ekologických 
služeb očekává sjednocení cen a snížení ná-
kladů na likvidaci odpadů.  

Brněnské teplárny vložily do oprav 
zařízení 175 milionů  

Zhruba 175 milionů korun vynaložily v 
uplynulém fiskálním roce, tedy od 1. října 
2002 do 30. září 2003, Teplárny Brno na opra-

(Dokončení ze strany 1) 
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Vláda schválila 18. prosince aktualizovanou 
strategii financování výstavby čistíren odpad-
ních vod. Výstavba nových kanalizací a čisti-
ček si podle propočtů ministerstva životního 
prostředí vyžádá v příštích 
letech na 75 miliard korun. 
Stát musí do roku 2010 
zajistit, aby čistírna stála v 
každé aglomeraci o velikosti 
od 2000 do 10.000 obyvatel, 
další peníze budou třeba na 
modernizaci čistíren větších 
měst.  

Například pražští radní 
počítají s tím, že modernizace čistírny v Bu-
benči nebo výstavba nové přijde na 17 až 30 
miliard, mimo jiných finančních zdrojů očeká-
vají podporu z fondů Evropské unie. Minister-
stvo životního prostředí upozorňuje, že pokud 

stát nenajde vlastní peníze na podporu výstav-
by, nedosáhne ani na všechny nabízené finance 
ve fondech EU. Jako řešení navrhuje úvěr od 
Evropské investiční banky. Při nesplnění zá-

vazků vyplývajících ze 
směrnice o odpadních vo-
dách se Česko vystaví riziku 
žalob ze strany EU u Evrop-
ského soudního dvora. Ev-
ropské peníze na čistírny 
odpadních vod mají do Čes-
ka téct z Fondu soudržnosti, 
celkem v těchto letech může 
stát na čistírny vod počítat s 

13,5 miliardami korun. Podporu z fondu při-
tom mohou získat pouze projekty nebo skupiny 
projektů v celkové hodnotě investic vyšší než 
300 milionů korun. Z fondu lze ale získat až 85 
procent nákladů na projekt. 

Stát investuje do čistíren odpadních vod 75 miliard  
Ekologie 

Kabinet 10. prosince odsouhlasil návrh na 
přechodné období do roku 2008 na zavedení 
spotřební daně z uhlí, elektrické energie a ply-
nu. Daně jsou povinné v Evropské unii, Česká 
republika žádá na první roky členství výjimku. 
Evropská unie zavedla povinné zdanění elektři-
ny, uhlí a zemního plynu určeného pro výrobu 
tepla v říjnu. Dosud unie regulovala pouze 
daně z minerálních olejů, tedy především z 
nafty a benzinu.  

Pokud by ČR nepožádala o přechodné obdo-
bí, nebo kdyby jej EU zamítla, platili by obča-
né Česka daně od května příštího roku. Minis-
terstvo financí chce vyjednat i přechodné ob-
dobí na spotřební daň na naftu. Minimální 
sazba na naftu stoupne v unii od roku 2010 na 
0,33 eura na litr. Česká republika, která bude 

mít od ledna mírně vyšší spotřební daň na naf-
tu, než kolik požaduje EU, by tak kvůli nové 
minimální sazbě musela od roku 2010 zvýšit 
daň nejméně o 60 haléřů. Cílem MF je zavést 
tuto novou sazbu až od roku 2012. Od roku 
2008 budou navíc dodávky tepla převedené ze 
snížené, pětiprocentní sazby DPH do základní 
sazby. EU stanovuje sazby daně na uhlí a plyn 
podle výhřevnosti a na elektřinu podle výkonu. 
Je však obtížné odhadnout, kolik lidé na no-
vých spotřebních daních zaplatí. Každá domác-
nost využívá jiné zdroje energie a tepla, každý 
dům i byt je jinak velký a má různou izolaci. V 
rodinném domku vytápěným tuhými palivy, by 
lidé zaplatili přibližně o 1200 korun ročně 
navíc. Dálkové dodávky tepla do bytů by moh-
ly podražit o několik set korun.  

Vláda souhlasí s odkladem ekologické daně   

Business Leaders Forum (BLF) prodlužuje 
termín pro zaslání projektů do 13. ročníku 
prestižní soutěže "Cena zdraví a bezpečného 
životního prostředí 2003" do 31. ledna 2004. 
Přihlásit se může kterákoliv organizace nebo 
samospráva, která kladně ovlivňuje životní 
prostředí ve svém okolí, přičemž nezáleží na 
její velikosti či výši investice.  

Důležitý je nápad, který prokazatelně přispí-
vá ke zlepšení životního prostředí, zdraví a 
bezpečnosti práce. Vyloučeny jsou projekty, 
které byly realizovány pod hrozbou restrikce či 
penále, případně z nutnosti plnění legislativy.  

Zájemci o účast mohou své příspěvky do 
soutěže zaslat nejpozději do 31. ledna 2004 na 
adresu Business Leaders Fora.  

Projekt by měl na 1-2 stranách shrnovat pří-
nos ke zdraví a k zlepšení životního prostředí, 
jednu konkrétní akci, investici či jiné zlepšení 

ukončené v roce 2003.Je třeba uvést i měřitel-
né přínosy a finanční náklady.  

Přihlášené projekty budou posouzeny komisí 
složenou z odborníků v oblasti životního pro-
středí. Slavnostní předání ceny se bude konat 
na jaře roku 2004.  

Mezi firmy, které doposud získaly ocenění v 
rámci ČR, patří například Komtesa Kutná Ho-
ra, Třinecké železárny či Barum Continental 
Otrokovice.  

Zvláštní ocenění obdržela ZŠ Molákova, 
Škola Mesit a Karviná 2000, Městský úřad 
Frýdlant nad Ostravicí, Veskom spolu s Obec-
ním úřadem Borová Lada, Diakonie Broumov, 
Městský úřad Holešov a Obec Vrutice.  

 
 
Více informací naleznete na internetových 
stránkách http://www.blf.cz/cena 

BLF dál přijímá projekty do soutěže  
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vy a rekonstrukce svých zařízení. Investice do 
oprav byly asi dvakrát vyšší než v předcháze-
jícím období. Důvodem byla plánovaná gene-
rální oprava zdroje Červený mlýn. Teplárny 
dodaly od 1. října 2002 do 30. září 2003 odbě-
ratelům celkem 4,47 milionu gigajoulů tepla.  

Šest měst a obcí Jeseníků postaví 
kanalizaci  

Rozsáhlý projekt, který ozdraví pitnou vodu 
v horských oblastech Jeseníků, začalo realizo-
vat šest měst a obcí spolupracujících ve Sdru-
žení obcí Praděd. Cena projektu je bezmála 
120 milionů korun, za které municipality vy-
budují kanalizaci, případně je použijí na re-
konstrukci čističky odpadních vod. Více než 
polovina zdrojů pochází z programu Evropské 
unie CBC Phare, zatímco od státu by měl přijít 
až 25procentní podíl.  

V Českých Budějovicích skončila 
rekonstrukce ČOV  

Celkem 118,6 milionu korun dosáhly nákla-
dy na rekonstrukci čistírny odpadních vod v 
Českých Budějovicích, která byla při loňských 
záplavách nejvíc poškozeným vodohospodář-
ským zařízením v Jihočeském kraji. Na její 
obnovu poskytl 100,8 milionu korun evropský 
fond ISPA a zbylých 17,8 milionu šlo z roz-
počtu města.  

EK chce rozšířit programy PHARE, 
ISPA a SAPARD i na Balkán  

Evropská komise navrhla, aby se výběrová 
řízení na základě předvstupních programů 
pomoci PHARE, ISPA a SAPARD otevřela i 
uchazečům ze západobalkánských zemí 
(Albánie, Bosna a Hercegovina, Chorvatsko, 
Bývalá jugoslávská republika Makedonie a 
Srbsko a Černá Hora).  

Říčany zahájily modernizaci  
čistírny  
Říčanská radnice zahájila na konci loňského 

roku rozsáhlou přestavbu čistírny odpadních 
vod. Modernizuje se za plného provozu. Práce 
mají být hotovy do konce letošního roku. Za-
čátkem roku 2005 se spustí zkušební provoz. 
Náklady dosáhnou téměř 61 milionů korun. 
Město zaplatí 15 procent z vlastního rozpočtu, 
dalších 25 procent z dotace od ministerstva 
zemědělství a zbytek z bezúročného úvěru 
Evropské investiční banky.  

Kraj Vysočina vydal loni na  
ochranu před radonem 10 milionů  

Téměř deset milionů korun vynaložil stát v 
minulém roce na ochranu obyvatel kraje Vyso-

(Dokončení ze strany 2) 

(Pokračování na straně 4) 

 Plzeňská teplárenská, 
rozhodující dodavatel 
tepla v krajském městě, 
si na pět let pronajala 
skládku komunálního 
odpadu v Chotíkově na 
Plzeňsku, největší svého 
druhu v kraji. Teplárna 
po dep sa la  n á j e mn í 

smlouvu s dobrovolným svazkem obcí Plzeň, 
Chotíkov a Město Touškov na dobu plánované 
životnosti skládky s možností dalšího prodlou-
žení. Současné ceny za deponování odpadu 
nebude firma letos zvyšovat, informoval gene-
rální ředitel teplárny Tomáš Drápela. Na sklád-
ce tak zůstane cena ve výši 777 korun za depo-
nování tuny směsného komunálního odpadu. 
Tuna dovezené stavební suti přijde i v novém 
roce na 178 korun, tuna zeminy nebo hlušiny 

na 42 korun. Chotíkovská skládka má dvě plné 
odpadové kazety a dobudovaná třetí s kapaci-
tou na pět let za 25 milionů korun se začne 
plnit od ledna 2004. Dosud provozovala sklád-
ku soukromá firma Depona, ale město chce mít 
tuto citlivou oblast pod kontrolou. Obce prona-
jímají skládku teplárně proto, že cítí její fi-
nanční sílu a ví, že Plzeň má v podniku osmde-
sátiprocentní podíl. Skládka by měla za rok 
2003 dosáhnout zisku 38 milionů korun, z toho 
se zaplatí odměna provozovateli a poplatek 
obcím. Na deponii má být uloženo 85.000 a 
příští rok 65.000 tun odpadu. Zisk roku 2004 je 
odhadován na 29 milionů korun. Teplárna do-
stala na valné hromadě úkol stát se postupně 
garantem odpadového hospodářství Plzně. 
Podnik je významným producentem škváry a 
popílku, z nichž vyrábí inertní materiál na 
rekultivace skládek.  

Plzeňská teplárenská provozuje skládku v Chotíkově  
Odpady 

Středočeský krajský úřad zatím neúspěšně 
řeší problém 1850 tun odpadů s polychlorova-
nými bifenyly (PCB), které leží v místě bývalé 
spalovny u Milovic na Nymbursku. Nyní se 
snaží získat další peníze na likvidaci skládky 
ze státní pokladny. Původně počítal kraj s od-
vezením odpadu již začátkem prosince 2003. 
Na místě bývalé spalovny leží toxický odpad, 
který tam v 90. letech minulého století navozi-
la dnes již zkrachovalá firma. Likvidaci bezpri-
zorní skládky plné jedů se snažil v předchozích 
letech bezúspěšně vyřešit okresní úřad. Nyní  
úkol převzal krajský úřad, který na likvidaci 
odpadu uzavřel smlouvu s odbornou firmou 
Sita. Měla odvézt odpad na speciálně určenou 
skládku. Podle zjištění firmy ale zemina obsa-
huje větší koncentrace PCB, než povoluje vy-
hláška pro uskladnění takového odpadu na 

skládce. Kraj nyní jedná jak s ministerstvem 
životního prostředí, tak se Státním fondem 
životního prostředí a snaží se zajistit další pení-
ze na likvidaci těchto odpadů. Zároveň čeká na 
rozbor odpadu od firmy Sita, aby bylo možné 
určit, jaké množství odpadů bude možné sklád-
kovat a jaké spálit ve spalovně. Pak teprve 
bude jasno, o kolik se navýší předpokládané 
náklady na likvidaci odpadů. Na základě 
smlouvy s krajem Sita již loni v listopadu od-
vezla sudy s 19 tunami toxických olejů z trans-
formátorů ze skladu v Mratíně u Prahy. V Mra-
tíně skončily desítky tun toxických odpadů asi 
před dvěma lety, kdy je sem převezla firma 
Ekobo z bývalé milovické skládky. Kraj měl 
původně za likvidace odpadů z obou lokalit 
zaplatit 7,4 milionu korun.  

Kraj stále řeší problém toxických odpadů u Milovic  

Uherskohradišťská radnice rozšíří počet míst, kam mohou lidé nosit tříděný odpad. Ke stávají-
cím 24 sběrným místům přibudou 4 sběrné dvory, které provozuje společnost Sběrné suroviny UH. 
Lidé do nich mohou kromě roztříděného papíru, plastů či skla přinášet také kovy a takzvané tetra-
pakové obaly od nápojů. Za vytříděný odpad město dostane peníze od firmy Ekokom. Např. za 
kilo vytříděných tetrapaků platí společnost městům i obcím zhruba tři koruny. Za kilogram papíru 
dostávají jednu korunu, za sklo 60 haléřů, za kovy 50 až 80 haléřů. "V našem případě jsme před-
běžně spočítali, že za třídění odpadu získáme ročně částku ve výši 100.000 korun," uvedl místosta-
rosta Evžen Uher. Radnice peníze využije dále na rozvoj recyklace a svozu odpadu ve městě. Ob-
čané ročně zaplatí za svoz komunálního odpadu 379 korun. Slevy mají studenti, dlouhodobě ne-
mocní lidé, vojáci nebo lidé žijící v zahraničí.  

Uherské Hradiště rozšíří místa pro tříděný odpad  

Brno získalo 1,5 mld. Kč na rekonstrukci spalovny  
Zhruba 1,5 mld. Kč z programu ISPA Evropské unie získalo Brno na opravu spalovny. Podle 

zástupců města  jde o finančně nejnáročnější projekt ze všech kandidátských zemí, který byl v 
rámci ISPA odsouhlasen. Celková investice do spalovny činí asi 2,2 miliardy korun, stavební práce 
by měly začít na přelomu let 2004 a 2005 a skončit do konce roku 2006. Na modernizaci spalovny 
přispěje i samo Brno. Náměstek primátora Petr Zbytek uvedl, že v návrhu rozpočtu na příští rok je 
vyčleněna částka do 100 milionů korun a celkově město do rekonstrukce vloží přes 400 milionů. 
Další peníze půjdou ze Státního fondu životního prostředí, a to zhruba 66 milionů korun.  

http://odpady.ihned.cz/
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čina před působením radonu. Většina peněz 
posloužila k odstranění radioaktivního plynu z 
veřejných vodovodů šesti obcí. Zhruba čtvrt 
milionu stál průzkum v bytech. Vysočina je 
regionem s třetím nejvyšším výskytem radonu 
v republice.  

Olomoucká radnice podpoří  
projekty na ochranu prostředí  

Olomoucká radnice začne ve druhé polovině 
měsíce přijímat žádosti o finanční příspěvek 
na projekty v oblasti tvorby a ochrany životní-
ho prostředí. Radní mezi úspěšné žadatele 
rozdělí 400.000 korun. Výběrového řízení se 
mohou zúčastnit fyzické i právnické osoby, 
které působí na území města. Radnice od nich 
bude přijímat žádosti od 20. ledna do 20. úno-
ra.  

Staré mobily do popelnice nepatří  
Staré mobilní telefon lidé často dávají něko-

mu dalšímu v rodině, nebo si jej nechají jako 
zálohu, případně jej dají do bazaru. Telefony, 
které již nelze použít, většinou skončí v běžné 
popelnici. Obsahují přitom součástky, zejména 
baterie, které mohou poškodit životní prostře-
dí. Operátoři i výrobci většinou zákazníkům 
umožňují mobilní telefon odevzdat ve svých 
prodejnách k ekologické likvidaci či recyklaci.  

Skuteč chce do kanalizace  
a čističky investovat 20 mil. Kč  

Skuteč na Chrudimsku hodlá investovat 
přibližně 20 milionů korun do dostavby kana-
lizace a čistírny odpadních vod. Přestože po-
žádá o státní dotaci, z vlastních zdrojů bude 
muset sehnat asi pět milionů korun. Kapacita 
čističky bude navržena tak, aby v budoucnu 
byla schopná čistit odpadní vody i z okolních 
obcí. 

Výkon elektráren v ČR 
Instalovaný výkon elektráren v ČR narostl 

od ledna do konce října o 1034 megawattů na 
celkových 17 345 megawattů. Hlavní podíl na 
nárůstu má podle Energetického regulačního 
úřadu dokončení druhého bloku Temelína. 
Vedle jaderných bloků se zvýšil i počet větr-
ných elektráren. Jejich instalovaný výkon 
narostl z lednových 6,4 MW na říjnových 10,6 
MW.  

V České republice je v současné  době  v 
provozu 10 650 MW výkonu v uhelných elek-
trárnách, 3760 v jaderných elektrárnách, 2150 
ve vodních, 586,5 MW v paroplynových a 188 
MW v plynových elektrárnách. Z 17 345 MW 
tvoří elektrárny v majetku společnosti ČEZ 12 
153 MW.  

(dokončení ze strany 3) 

Odpady č. 1/2004 
Téma měsíce:  

Kontejnery 
 

Redakční témata: 
• nové typy kontejnerů pro 

města a obce 
• speciální kontejnery pro 

průmyslové využití 
 

Speciální téma:  
Zpětný odběr 

 

• Stav a zkušenosti z recyklace 
odpadních olejů 

• Přístup k zpětnému odběru 
baterií 

• Systém odběru pro zářivky 

• Rozvoj systému pro obaly 
• Recyklace autovraků a 

ledniček 
 

Časopis Odpady č. 1/2004 vyšel   
13. 1. 2004  

 

Odpady č. 2/2004 
Téma:  

Termické využití odpadů 
legislativa a evropské směrnice 
spalování kontra skládkování 

využití nebo odstranění odpadů? 
 

Příloha speciál:  
AUTA A NÁSTAVBY           

společná příloha s časopisem 
Moderní obec 

- vozidla pro komunální sféru 
- svozové vozy 
- speciální nástavby 
zkušenosti z praxe 

 
Uzávěrka reakce i inzerce:  

16. 1. 2004 
 

VYCHÁZÍ:   
Odpady –  16. 2. 2004 

  Moderní obec – 4. 2. 2004 
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